
Aan de Gemeenteraad 

Datum: 19-04-2022
Onderwerp: stand van zaken opvang Oekraïense vluchtelingen

Geachte leden van de Raad,

Via deze memo informeer ik u over de stand van zaken met betrekking tot de opvang van 
vluchtelingen uit Oekraïne in de gemeente Leusden.

Wij vangen op dit moment 109 vluchtelingen (66 volwassenen en 43 kinderen) uit Oekraïne 
op. Voor een deel vindt opvang plaats bij inwoners thuis en voor een deel in gemeentelijke 
opvanglocaties. De gemeentelijke opvanglocaties zijn met hulp van vele vrijwilligers en 
ondernemers tot stand gekomen. Het is ongelooflijk wat er in korte tijd is gerealiseerd. Het is 
indrukwekkend om te zien hoe vrijwilligers, serviceclubs, Gastvrij Leusden en ondernemers 
zich belangeloos inzetten. Alle initiatieven zijn hartverwarmend en kenmerken onze 
samenleving. 

Voor de vluchtelingen is nog veel onduidelijk. Er zijn vragen over zorg, werk, onderwijs en de 
dagelijkse gang van zaken in onze Nederlandse samenleving. Zij worden daarin zo goed als 
mogelijk begeleid. Wij zien dat de relatieve rust in de opvang nu ook met zich meebrengt dat 
er meer ruimte is om bezig te zijn met de situatie in Oekraïne en diegenen die zij daar 
hebben achtergelaten. Daarmee komen de zorgen terug en dat vraagt aandacht. Ook daarin 
proberen wij hen samen met de vrijwilligers zo goed als mogelijk bij te staan.

Naast het realiseren van de gemeentelijke opvanglocaties zijn we ook verantwoordelijk voor 
het verstrekken van leefgeld. Omdat de meeste vluchtelingen nog niet ingeschreven staan in 
de Basisregistratie personen (BRP) kunnen zij nog geen bankrekening openen. Het leefgeld 
wordt daarom iedere week contant verstrekt. Binnenkort gaan we over op pre-paid 
bankpasjes, dat is veiliger en makkelijker. 

Het registreren van vluchtelingen in de BRP kost veel tijd en vraagt veel van onze afdeling 
Burgerzaken. Extra capaciteit inhuren is een uitdaging vanwege een groot tekort aan BRP 
specialisten in Nederland. Helaas betekent dit dat de wachttijd bij Burgerzaken langer is dan 
gebruikelijk. Afhankelijk van de gewenste dag en tijd, is dat nu gemiddeld 2 weken. 

De gemeentelijke opvanglocaties zijn vol. De VRU vraagt iedere gemeente dagelijks door te 
geven hoeveel opvangplekken er beschikbaar zijn. De VRU coördineert de opvang in onze 
veiligheidsregio en gaat over de verdeling van vluchtelingen over de opvanglocaties. We 
hebben bij de VRU aangegeven dat onze opvanglocaties vol zijn. 

Afgelopen dinsdag heeft het college het besluit genomen de opvang van vluchtelingen uit 
Oekraïne in Storkstraat 8- 10 mogelijk te maken. De verbouwing van het pand is al in volle 
gang. Op de locatie kunnen 240 vluchtelingen worden opgevangen. Als gemeente zijn we 
verantwoordelijk voor het reilen en zeilen in het pand. Dat is voor ons een nieuwe taak. De 
komende weken wordt met man en macht gewerkt om de opvang eind mei operationeel te 
hebben. Per 31 mei 2022 sluiten 2 gemeentelijke opvanglocaties. De vluchtelingen die daar 
opgevangen worden gaan over naar de nieuwe opvanglocatie aan de Storkstraat. 

Alle kinderen in Nederland hebben recht op onderwijs en zijn leerplichtig. Ook kinderen die 
hier tijdelijk zijn of gevlucht zijn. Oekraïense kinderen van 4 tot 12 jaar krijgen, zoals het er 
nu naar uitziet, na de meivakantie onderwijs samen met nieuwkomerskinderen. 
Expertisecentrum Voila verzorgt het onderwijs in Leusden. In Achterveld werken zij samen 
met de St. Jozefschool en ’t Startblok. Kinderen in de middelbare schoolleeftijd uit de 
gemeenten Amersfoort, Nijkerk, Soest, Baarn, Eemnes, Bunschoten-Spakenburg, 



Woudenberg, Nijkerk en Leusden krijgen, sinds vandaag 19 april, samen onderwijs in onze 
opvanglocatie aan de Storkstraat 8-10. 

Uit bovenstaande blijkt wel dat er veel komt kijken bij de opvang van vluchtelingen. Het 
crisisteam werkt met 4 werkgroepen (huisvesting korte termijn, huisvesting middellange 
termijn, werkgroep voorzieningen en werkgroep registratie) aan deze flinke opgave. De 
gevolgen zijn merkbaar op alle vlakken in de organisatie. Als voorbeeld: onze juristen 
worden ingezet in de werkgroep huisvesting korte termijn waar ze geweldig werk doen, 
alleen betekent het wel dat juridisch advieswerk nu niet gedaan wordt.  
De vluchtelingencrisis raakt alle portefeuilles. De gevolgen maken we inzichtelijk en komen 
er bij de raad op terug. 

Ik verwacht u hierbij voldoende te hebben geïnformeerd en houd u graag op de hoogte als er 
weer nieuwe ontwikkelingen zijn. 

Met vriendelijke groet,

Gerolf Bouwmeester


